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Geachte commissieleden,

De Gemeenteraad heeft in haar vergadering van 30 juni 2017 hei Masterplan Onderwijs, 
Bouwen aan de toekomst, vastgesteld. Eén van de bouwstenen van dit plan is het realiseren 
van sterk en gevarieerd voortgezet onderwijs (vo) in de hele stad.

In mijn oriefvan 21 december 2017 (17bb11043) informeerde ik u uitgebreid over diverse 
onderwijshuisvestingszaken, met name over de stand van zaken van uitvoering van het 
Integraal Huisvestingsprogramma 2014-2018. Ik schreef u ondei meer dat het plan om één 
hele grote po-vo-school op te richten in het huidige Hugo de Groot gebouw is 
ingehaald door de tijd en 'on hold gezet de schoolbesturen op Zuid zijn met elkaar en ae 
gemeente in overleg over herprofilering van het gehele vo-aanbod op Zuid. Ik heb u toegezegd 
dat ik u nader zou informeren over plannen voor de herprofilering van het voortgezet onderwijs 
op Rotterdam Zuid. In deze brief schets ik de goede ontwikkelingen op dit terrein.

Al geruime tijd spreken de schoolbesturen CVO, BOOR en LMC over de versterking van het 
voortgezet onderwijs in Rotterdam Zuid. De gemeente is al enige tijd gesprekpartner in dit 
traject. Op initiatief van de gemeente is ook een gesprek gevoerd met de andere vo- 
schoolbesturen met scholen op Zuid (Avicenna, Wartburg, De Passie en STC) en deze 
hebben aangegeven graag te willen samenwerken op ínhoud en profilering maar vooralsnog 
niet aan te zullen sluiten op de overige afspraken

Wat is er aan de hand?
Het doel van het herontwerp vo op Zuid-traject is het creëren van een gevarieerd, solide eri 
toekomstbestendig vo-aanbod dat alle kinderen van Zuid, nu en in de toekomst, aantrekkelijk 
en goed onderwijs biedt. Er is in de afgelopen járen al hard gewerkt aan de verbetering van 
het onderwijs, maar er is meer nodig.
Op Zuid:
- is onvoldoende gevarieerd en aantrekkelijk onderwijsaanbod; er zijn te weinig 

keuzemogelijkheden. Een groot deel van de huidige kinderen op Zuid gaat niet in Zuid op 
school en dit leidt, zoals uit het Masterplan Onderwijs en de Onderwijskaart van de stad 
blijkt, tot segregatie en kansenongelijkheid. Ook voor de toekomstige bewoners van Zuid 
die Rotterdam naar Zuid wil halen en voor het onderwijs in Zuid zou willen winnen is meer 
en betere keuze wensel'jk;

- worden in de komende járen duizenden nieuwe woningen gebouwd in Kop van 
Zuid/Katendrecht, Hart van Zuid en Stadionpark. Er komen veel nieuwe bewoners, dus
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ook leerlingen Deze groei vraagt om een ander en ruimer onderwijsaanbod mede omdat 
de samenstelling van de bevolking verandert door de nieuwe woningen. Daarbij lijkt te 
gelden hoe hoger het onderwijsniveau van ouder en kind, des te groter is de bereidheid 
om te reizen om de school van keuze te vinden. Bij ongewijzigd beleid zullen vraag en 
aanbod op Zuid steeds verder uiteenlopen Het aantal kinderen dat de brug over gaat, za' 
alleen maar toenemen;

- een aantal scholen in Zuid is te klein om een volwaardig aanbod te bieden en in 
bedrijfseconomisch opzicht te klein om gezond te zijn.

Wat moet er gebeuren?
Wat er nodig is in het belang van de stad en de leerlingen is investeren in toekomstbestendig 
onderwijs. Nodig zijn scholen met een ijzersterk profiel of concept, goed gespreid over 
Rotterdam Zuid. Scholen met een stabiel aantal leerlingen waardoor aan kwaliteit kan worden 
gebouwd en die financieel gezond zijn: scholen die gezamenlijk een rijk palet aan profielen en 
onderwijsconcepten bieden. Sterke scholen, met een duurzame toekomst, moeten helpen 
leerlingen van Zuid vast te houden en de onderwijsresultaten verder op te stuwen. Daarnaast 
is flexibiliteit nodig om de te verwachten groei op te kunnen vangen.

Herontwerp en vernieuwing
De oesturen hebben samen met de gemeente een integraal, samenhangend plan gemaakt om 
dit te realiseren en zijn voornemens hierover een convenant te ondertekenen. Hiervoor is het 
onderwijs in samenhang bekeken, zijn de demografische ontwikkelingen en de 
gebiedsontwikkeling op Zuid betrokken. Het plan voorziet in:
- het verplaatsen van enkeie vestigingen die nu op minder perspectiefrijke locaties liggen 

naar centrale plekken op de Kop van Zuid en Stadionpark;
- afspraken over het maximeren van het aantal leerlingen per school;
- afspraken over samenwerking, profilering en doorverwijzing;
- optimalisatie van ruimtegebruik.
Ik ben verheugd over dit resultaat omdat dit echt een doorbraak betekent. Het plan is precies 
wat Rotterdam Zuid nodig heeft. Bijgevoegd treft u het convenant aan.

Voor het opgestelde plan is goed gekeken naar de gebiedsontwikkelingsprogramma’s op Zuid. 
Er wordt gewerkt aan de ontwikkeling van drie krachtige centra in Zuid: het Hart van Zuid (rond 
Ahoy en het Motorstraatgebied), de Kop van Zuid/Katendrecht en Stadionpark. Deze drie 
centra zijn of worden knooppunten van voorzieningen en openbaar vervoer en zijn bij het 
herontwerp van het vo vertrekpunt geweest.

Concreet betekent dit:
Kop van Zuid:
OSG Hugo de Groot gaat als havo/vwo-schooi naar De Kop van Zuid in een nieuw pand. 
Daarnaast wordt de vmbo/mavo capaciteit van de Young Business School (waaronder het 
vrijeschoolonderwijs) uitgebreid. Vakcollege De Hef wordt uitgeoreid met een mavo-afdeling 
zodat vmbo-leerlingen op Zuid gemakkelijker kunnen opstromen

Stadionpark:
Naar een nieuwe onderwijsvoorziening met onder meer een sportprofiel verhuizen de 
volgende scholen:
vmbo Veenoord en vmbo Slinge vormen samen een vmbo basis/kader/gl-school en de Calvijn 
Businessschool, de Zuidermavo en Vreewijk I yceum vormen eer mavo/havo/vwo-school in 
Stadionpark. Deze scholen zullen nauw samenwerken met elkaar en met de partijen in het 
gebied.

Hart van Zuid:
In dit gebied is een ruim en reeds vernieuwd onderwijsaanbod aanwezig: het Zuiderpark 
College (vmbo), Montfort College (mavo, havo, vwo) en Avicenna College (vmbo t/m vwo) 
(vanaf februari 2018) beschikken al over aantrekkelijke nieuwbouw. Daarnaast is er het
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Techniek College Rotterdam (Albeda en Zadkine). De scholen in dit Hart van Zuid doen het 
goed.

Het Zuidergymnasium, dat gerealiseerd wordt in het zgn. Poortgebouw van het voormalige 
Zuiderziekenhuis (2020), krijgt ruimte om te groeien tot 650 leerlingen.
De Juliana mavo verhuist naar Roerdomplaan 42.
Het huidige Vreewijk Lyceum gaat als havo verder in een deel van het huidige gebouw en 
werkt daarbij intensief samen met basisschool De Mare.

In Hoogvliet zorgen CVO en BOOR er samen voor dat de concurrentie tussen Penta en 
Einstein verdwijnt en dat de kinderen in Hoogvliet onder één besturing door BOOR en CVO op 
alle n'veaus onderwijs kunnen volgen in het gebied.

Andere uitgangspunten die zijn geformuleerd betreffen de samenwerking en de maximering 
van het aantal leerlingen. Wat betreft de maximering van het aantal leerlingen per school 
verplichten de schoolbesturen zich af te zien van uitbreiding wanneer scholen sterker groeien 
dan is afgesproken en er nog capaciteit is bij de andere scholen. Dit leidt ertoe dat de stabiliteit 
van scholen in her gebied vergroot wordt en de middelen voor onderwijs en 
onderwijshuisvesting veel efficiënter kunnen worden ingezet omdat er minder risico op 
leegstand is en minder noodzaak tot tijdelijke huisvesting. Door deze verplaatsingen wordt een 
aanzienlijke stap gezet in de optimalisatie van de schoolgebouwen in Rotterdam Zuid en in 
leegstandsreductie.

Verder is gekeken naar de behoeften en belangstelling van leerlingen op Zuid (en hun ouders) 
en zal het aanbod beter op hen worden afgestemd. Dat betekent dat de mogelijkheid om van 
het vmbo naar de havo door te stromen wordt vergroot en dat de profielen van de scholen 
worden versterkt. De besturen gaan intensiever samenwerken om de doorstroom te 
bevorderen. Scholen en schoolbesturen maken met elkaar afspraken over goede opstroom- 
en doorstroommogelijkheden (bijvoorbeeld van vmbo naar mavo of van mavo naar havo), 
zodat leerlingen de keuze hebben om overal in Zuid nabij onderwijs te kunnen volgen op ieder 
niveau.
Daarnaast maken de besturen afspraken over de kwaliteit van de scholen. De profilering van 
de scholen wordt versterkt, gezamenlijk afgestemd en zal aansluiten bij wat ouders, kinderen 
en werkgevers wensen.

Proces
De veranderingen zijn complex en bestrijken meerdere járen. Dit complexe proces heeft op 
allerlei terreinen consequenties (zoals nieuwbouw, verplaatsing, sluiting oude panden). Er is 
sprake van een meerjarig geleidelijk traject, zodat leerlingen altijd op de school van hun keuze 
kunnen starten en deze ook af kunnen maken. Er is nog veel uitwerking nodig. De planning is 
grotendeels afhankelijk van de gebiedsontwikkeling op de Kop van Zuid en Stadionpark. 
Wanneer alles volgens plan verloopt, gaan de scholen op de nieuwe locaties open in augustus 
2023.

Wat betreft de onderwijshuisvesting hebben de plannen voor de gemeente ook financiële 
consequenties. Een deel van de dekking is geregeld 'n het IHP. Welke aanvullende middelen 
er nog nodig zijn, wordt momenteel in beeld gebracht. Deze afspraken hebben geen gevolgen 
voor de huidige vastgestelde IHP projecten.

De besturen en gemeente spreken in een convenant af de uitwerking van dit plan voortvárend 
ter hand te nemen en te monitoren. Ik zal samen mei de besturen ook het gesprek met de 
andere vo-besturen en de po-besturen met scholen op zuid blijven voeren



Uiteraard zal ik u blijven informeren over de voortgang van dit proces. 

Met vriendelijke groet,

S. de Langen
Wethouder Onderwijs, Jeugd en Zorg


